
PROCES VERBAL

al Eedinlei Consiliului de Supraveghere

al Institufiei Publice Compania,,T'eleradio-Moldova"

nr. 10 din 30.04.2021

Au participat membrii Consiliului de Supravoghere:

Violeta Cojocaru, Tattana Munteanu, Veaceslav'y'lad, Daniela Milelea, Alexandru

Vasilachi, Larisa Cdlugdru, Vrictor Borqevici, Dumitru Roibu, Alexandru Versinin.

Invitali:

Olga Bordeianu, director general I P Compania,,l',lleradio-Moldova,';

veaces lav Gheorghi genco, director: general-adj unct (Radiodifu ziune) ;

Cornelia Stefoglu, director general-adjunct (Multimedia);

Natalia Beregoi, gef Serviciu conrunicare qi rela1ii internalionale; coclrdonator al

Centrului de Instruire Continud;

Tatiana Sorocean, $ef Serviciu aprovizionare, achrzill, depozit

$edinla s-a organizat prrn Zoom si s-a inregistrat audio.

S-a pus la vot inceperea qedinfei: ora 12:00.

S-a votat: ,,PRO" 7 voturi (Violeta Cojocaru, Tatiana N4unteanu, Daniela

Milelea, Veaceslav vlad, Alexandru vasilacbi, Larisa Cilugdru, Alexandru

Verginin).

PreEedintele Consiliului de Supraveghere a. adresat felicitari cu oca.zia zrlei

Televiziunii Nalionale, Moldova 1, A mul{umit pentru dedicafia ;ri efortul pe care il
fac angajalii in fiecare zi pentru ca gtirile sd ajungiLin fiecare casd.

PreEedintele Consiliului de SuLpral'eghere a supusr votului urmdtoarea



DECIZIE

1. Se aprobd Ordinea de zi a gedinlei dLn 30 aprilie 2021 a Consiliului de

Supraveghere al IP Compania.,,Teleradio-Moldovei' :

1. Notd informativd cu privire la auditul situerjiilor financiare pentru anul 2020

ale ,,IP Compania Teleradio-Moldova". (Raporlor: T. Sorocean-$ef Serviciu

aprovizion arc, achtzifii, depozit) ;

2. Modalitali de comunic:are cu ascultdtorii - Radio Moldova. (Raportor: V.

Gheorghigenco- director general-adjunct R,adiodifuziune) ;

3. Diverse.

2, Prezenta decizie intri in visoari: la data publicarii.

S-a votat: ,,PRO" 7 l'oturi (Violeta Cojocaru, Tatiana Munteanu, Daniela

Milelea, Veaceslav 'Vlad, Alexandru Vasilachi, Larisa C61ug6ru, Alexandru

Versinin).

Se pune in discufie subiectul cu nr. 1 - Nota informativd cu privire [a auditul

situaliilor financiare pentru anul2020 ale ,,IF' Cornpania Teleradio-Moldova"

Preqedintele Consiliului de Supraveghere a oferit cuvAntul dnei Olga Bordeianu

eare a explicat necesitatea efl:ctuZirii auditului sitLraliilor financiare la IP Compania

,,Teieradio-Moldova". Dna Olga llordeianu: ,,Reiegind drn art.32lin.1 lit. a) a Legii

contabilitdlii qi raportarii financieLre Nr. 28'l Ei in conformitate cu Legea. Nr. 271

Privind auditul situatiilor financia.re, IP ConrparLia ,,Teleradio-Moldova" trebuie s5.

fie supusd auditului situaliilor fina.nciare, iar Cons;iliul de Supraveghere are atribu{ia.

sd confirme entitatea care va efectua auditul ltr Corrpanie, precum gi suma onorariului

achitat entitalii de audit. "

Dna Tatiana Sorocean, sef Serviciu aprcvizic,nare, achrzilii, depozi't, aprezental

informalia aferentd organrzarri ;i desfb;uriirii concursului privind achiz:ilionarea

serviciilor de audit financiar (Ane.ra 1).



Dl Alexandru Verqinin s-a interesat din ce caszd la primele doud anunluri ale IP

Compania ,,Teleradio-Moldo"ia" privind organza.rea concursului de achizilionarc a

serviciilor de audit nu s-au inscris nici un parlicipant.

Dna Olga Bordeianu a explicat cd in primele ,Joui anunfuri Compania a solicitat

termenul pentru efectuarea serviciului de audit de 30 ztle, ceea ce s-a considerat a fi

prea pulin pentru volurrul de lucru care este necesar pentru efectuarea auditului la IP

Compania ,,Teleradio-Moldova". in cel de al treilea anun!, ternenul solicitat pentru

serviciul de audit a fost majorat pdndla doud luni, astfel s-au inscris la concurs doi

participanli.

Dl Alexandru Verginin s-a interesat daci irr anii precedenli la Companie s-a

efectuat auditul situaliilor financieLre. Dna Galina Blanaru a mentionat cd Compania

a fost supusd audirului finanr;iar in anul 2001, atunci cdnd a trecut de la sistemui

bugetar la sistemul de autogestiune. Codul Audiovizualului prevedea expres cd

situaliile financiare surrt verificate de cdtre Curtea ,Je Conturi qi alte institulii abilitate,

iar Compania nu avea,rbligafia de a solicita un auclit din exterior. Legea contabilitalii

gi raportirii financiare Nr. 281 din 15.12.2017 prevede necesitatea efectudrii

auditului financiar la entitalile de interes puirlic, precum este II'} Compania

,,Teleradio-Moldova". Anul acesta este pentru prima data cdnd Companiei i s-a

solicitat efectuarea unui astfel de audit, a mai menfionat dna Galina Bla.naru.

Dna Violeta Cojocaru: ,,Din acest an toate entitdlile publice au fost obligate sa

efectueze auditul extem. Tennenul de 30 de zile care a fost solicitat de Companie

pentru efectuarea auditului a fost generat de alli lenneni care inilial au fbst impugi.

Suma de 120 000 lei solicitatd ca onorariu pentru servicii de audit este o sumd

rezonabild, reiesind din volumul de lucru necesar pentru efecfuarea auditului

financiar la Companie".

Dna Violeta Cojocaru a rnenlionat cd in conformitate cu art.45lit. o) a Codului

serviciilor media audiovizualer al Fi.epublicii Moldova ;i prin analogie cu afi. 27 ahn.

(1) a Legii Nr.271 Privind auditul situaliilor financiare, Consiliui de Supraveghere



are obligafiunea de a confirma entitatea de audit care va efectua auditul, precum gi

suma onoradului pentru aceste servicii.

Preqedintele Consiliului de Supraveghere a supus votului urmdtoarea

DECIZIE

1. Se ia act de Nota informativa cu privire la audituLl situaliilor financiare pentru anul

2020 ale IP Compania ,,Teleradio-Moldova";

2. Se confirmA SRL ,,Divers Audit" ca entitate care va efectua auditul situaliilor

financiare pentru anul 2020 Ia IP Compania,,Teleradio-Moldova";

3. Se confirmd onorariul pentru Servicii de audit financiar pentru anul2020 in sumd de

110 000 mdl (suma nu confine TVA).

4. Prezenta decizie intrd'l'n vigoare lzr data publicarii,

S-a votat: ,,PRO" 7 l'oturi (Violeta Cojocaru, Tatiana Munteanu, Daniela

Milelea, Veaceslav Vlad, Alexandru Vasilachi, Larisa Cdlugdru, Alexandru

Versinin).

Se pune in discufie subiectul cu nr. .2 - Modalitati de cornunicare cu

ascultdtorii - Radio Moldova.

PreEedintele Consiliulu;i de Supraveghere a oferit cuvAntul dlui \/eaceslav

Gheorghigenco, care a preze.ntat Nota Informativd ,,Modalitati de comunicare cu

ascultdtorii - Radio Moldol.a" (Anexa 2).

La ora 12:301a sedinla s-a aldturat dl Duntitru Roibu.

Dna Vioieta Cc5ocaru a remarcat cd la rr:.ajoritatea emisiunilor Radio sunt

aceiaEi invitati, participa aceiaEi arraliEti politici.

Dl Veaceslav Gheorghiqenr;o a menfionat cd de obicei sunt invitafi liderii

politici, deoarece emisiunile cu pa.rticiparea liderrlor politici sunt cele rnai atractive



pentru ascultAtori, spre exemltlu ultimele emisiuni la care au participat Maia Sandu

sau vladimir Voronin au avut cca. 50 000 de vrzualizdri pe Facebook.

Dna Violeta Cojocaru a reoomandat invitarea unui cerc mai lare de analisti

politici la emisiunile Radio.

Dna Violeta Cojocaru s-a interesat cdt de des Departamentul Radio

colaborea zd, cu Ombudsmanu l Cornpaniei.

Dl Veaceslav Gheorghi;enc,c a menlionat cir oficiul Ombudsmanul Companiei

se afld la acelaqi etaj cu oficiul directorului-general adjunct (Radiodifuziune), fapt ce

da posibilitate la o colabora.re permanentd, atAt de ordin formal c6t 9i {e ordin

informal.

Dna Larisa Calugdru a ettras atenfia cdpoza regretatului om de radio, dl Alexei

Revenco, se afld alaruri de poz,ele a.ctualilor prezentatori, ceea ce poate duce in eroare

vizitatorii paginii Radio Moldova de pe site-ului trm.md. Dna Larisa Calugaru a

recomandat instituirea unei delirnitari clare ?ntre actualii prezentatori Radio gi

prezentatorii care nu mai actr\,,eazEt.

Dna Larisa Calugaru cornsiderd cd Nota infcrrmativdprezentatd de <11Veaceslav

GheorghiEenco este superficiald ;i necesitd compl,ltari privind numdrul ,Ce emisiuni,

numdrul de ascultdtori, numdrr,rl de scrisori receplicnate si solicitdri venite din partea

ascultdtorilor, etc.

Dl Dumitru Roibu ;i ,\lexandru Verginin au suslinut pdrerea .Dnei Larisa

Calugdru privind necesitatea completdrii Notei informative.

Dl Alexandru Verginin a pr,rpus ca Directorul General qi directorii generali-

adjuncli sd prezinte rapoarte lunare cu privire lir indeplinirea Caietului de sarcini

pentru fiecare an.

PreEedintele Corasiliului de Slupraveghere a supus votului urndtoarea

DECIZIE

I' Se solicitA IP Compania ,,Telerradio Moldova" prezentarea rapoartelor lunare

privind reahzarea Caietului de sar:cini;



S-a votat: ,,PRO" 3 voturi (Larisa Calugaru, Dumitru Roibu, Alexandru

Verginin);

,,CONTRA" 5 voturi (Violeta Cojocaru, Tatiana Munteanu, Daniela Mi{elea,

Veaceslav Vlad, Alexandru V asilachi).

Dectzia nu a fost adoptatd deoarece nu a intrunit numdrul necesar de voturi.

La ora 12:40la sedintd s-a al[turat dl Victor Borsevici.

Dna Larisa CaLugdru a prc)pus remiterea Notei informative ,,lvfodalitd{i de

comunicare cu ascultdtorii - R-adio Moldova" penr.ru a fi completatS.

Presedintele Consiliului de Suprar.eghere a supus votului urmdtoarea

DECIZIE

1. Se remite Nota ,,Modalitdti de comunicare cu ascultdtorii - Radio Moldova" pentru

completare;

2. Nota ,,Modalit6li de comunicare cu ascultdtorii - Radio Moldova" va cuprinde

informalie pentru perioada 0 1 . 0 I .t!.02 | -3 0 .04 .202 | ;

3. Prezenta decizie intld in vigoare la data publicarii.

S-a votat: ,,PRO" 5 votrnri (Violeta C,rjocaru, Larisa Cdlugdru, Victor

Bor;evici, Dumitru Roibu, Alexar,dru Verqinin);

,,CONTRA" 4 (Tatiana Munteanu, Daniela Milelea, Veaceslav Vlad,

Alexandru Vasilachi).

Dectzia a fost adoptatd cu votul a 5 membri ai Consiliului de Supraveghere.



Dl Alexandru \'erginin a propus prezentarea progresului Companiei privind

indeplinirea Caietului de Sarcini pentru anul 20Zl inainte de termenul stabilit de

Consiliul de Supraveghere.

Dna Olga Bordeianu a menlionat ci Compania urmeazd sd rapot1ieze privind

reahzarea Caietului de Sarcini pentru primele qas;e luni a anului 2021, in luna iulie

202r.

Preqedintele Consiliului de Supraveghere a supus votului urrndtoarea

DECIZIE

1. Se solicrtd,prezentarea inainte cle termen a Raportului privind reahzarea Caietului

de sarcini al IP Cornpania,,,Teleradio-Moldova.";

S-a votat: ,,PRO" 4 vottrri (Larisa Cdl"rgdru, Victor Bor;evici, Dumitru

Roibu, Alexandru Verqinin);

,,CONTRA" 5 (Violeta Cojocaru, Tatirma Munteanu, Daniela Mifelea,

Veaceslav Vlad, Alexandru \/asillchi).

Dectzja nu a fost adoptatd cleoarece nu a inlrunit numdrul necesat: de voturi.

Se pune in discufie subiectul cu nr. 3 - Diverse

Preqedintele Consiliullr.ri rJe Sr.tpraveghere a anunlat despre pubiicarea

anunfului in Monitorul Ot-rcial al Republicii lvloldova cu privire la demararea

concursului privind suplinirea a doud mandttte de membru in Consiliul de

Supraveghere.

Membrii Consiliului de liupraveghere rlu mai discutat despr:e pregitirea

Companiei pentru demarart:a perioadei electorale Ia IP Compania ,,Teleradio-

Moldova".

Dna Tatiana Munteanu a iritrebat cum va Ii contabllizatd prezen\a la gedinla a

membrilor care au aderat cu intdrziere, deoarece in baza prezentei la gedinp are loc



renunerarea membrilor CS. Dna Daniela Mifelea este de p*rerea c6, penku a fi considerat

prezent la gedir{6, membrul trebuie si participe la toati qedinfa. Dl Victor Boryevici a

explicat c5 a avut dilicultdXi cu conexiunea lll Intemet qi pentru dlui nu conteaz$

remunerarea, dar deoarece a participat la pracedura rle vot, dumnealui consider5 cI este

necesari fixarea prezentrei in Procesul Verbal, Dna J'irtiana Munteanu a confirmat cS n:ai

mulli membri au int6rnpinat dificult*gi cu uonexiunea la Eedinfa din 30.04.2A21.Doamna

Violeta Cojocaru a menficnat c[ Regularnentul de organizare Ei funclionare a Consiliului

de Supraveghere al Institugiei Publice Compania,,Teleradio-Moldova" nu prevede expres

modalitatea de remrnerare a membrilor care au aderat la Eedinla cu intirziere, iar

contabilitatea lP Compania ,,Tederadio*Moldova" nr; a awt precedente de remunerare

parfiala a membrilar CS. La subriecnrl privind rernunerarea membrilor car€ au aderat cu

intArziere se va discuta intr-o geclinld viitoare, a mai nrenfionat dna Violeta Cojocaru.

Dl Dumifru Roibu a propus ca, pentru exciuderea prolemelor de conexiune la

gedin$, Eedin;ele CS s[ fie organizate la oficiul Consiliului de Supraveghere clin incinta

CaseiRadio.

S-a pus la vot inchiderea Eedingei: ora l3:ZS,

S-a votat: ,'PRO" 9 voturi (Violeta Cojo,laru, Tatiana Munteanu, Daniela

Mifelea, Veaceslav Vlad, Alexand.ru Vasilachi, I-arisa Cdlugdru, Victor Borryevici,

Dumitru Roibu, Alexandru Venginirn).

Au semnat:

Pre$edintele

Consiliului de Supraveghere

Secretarul

Consiliului de Supraveghere

Violeta COJOCARU

::+%- Tatiana MUF{TEAIYU


